
DOMOVI ZA UČENCE SREDNJEGA USMERJENEGA IZOBRAŽEVANJA

Domska skupnost in ZSMS morata sodelovati
Februarja je bila mladinska politična šola za predsednike

osnovnih organizacij ZSMS v srednjih šolah in domovih. Udeležili
so se je mladi iz vse Ljubljane. Na tej šoli smo sprejeli tudi
odločitev, da eno izmed sej naše konference namenimo proble-
matiki v domovlh za učence srednjega usmerjenega izobraže-
vanfa.

V pripravah na konferenco, ki je
bila 17. aprila v prostorih Kluba de-
legatov, so potekale razprave v okvi-
ru OO ZSMS v vseh ljubljanskih do-
movih učencev in povzetki le teh so
bili temelj gradiva, ki smo ga pripra-
vili. Dejstvo je, da so osnovni pro-
blemi, s katerimi se mladi srečujejo,
identični praktično v vseh domovih.
Seveda pa nekateri tudi izstopajo,
tako pozitivno kot negativno. V raz-
pravah pred konferenco so učenci
med drugim opozorili na naslednja
najbolj aktualna vprašarya: - učenci
se le izjemoma obračajo na domsko
skupnost ali na OO ZSMS pri reše-
var\ju svojih problemov - ne čutijo
se z ryima povezani; — odnos uče-
nec-vzgojite^; - enosmerna poveza-
va doma in šole (dom s šolo, ne tudi
obratno); - nerealno in nesprotno
nagrajevarye učencev; - različni kri-
teriji pri kaznovartfu (ne samo med
domovi, tudi med vzgojitelji znotraj
doma); - izredno težak ekonomski

položaj v domovih (štipendije ne za-
doščajo za plačevanje stanarin, še
težje pa je za učence, ki štipendij ni-
majo).

Razpravo na konferenci smo
usmerili predvsem na tri področja:
delovanje OO ZSMS in domske
skupnosti, vprašanje odnosa učenec-
vzgojitelj in pa reševanje ekonom-
skega položaja domov. V bogati raz-
pravi se je zvrstilo kar 19 razpravljal-
cev. Sodelovali so tako učenci, kot
njihovi vzgojitelji in mentorji, med
drugimi tudi Momčilo Jankovič,
predstavnik zavoda SRS za šolstvo,
Meta Malus - predsednica koordi-
nacije vzgojiteljev v Ijubljanskih do-
movih, in Vika Potočnik - predsed-
nica sveta za vzgojo in izobraževanje
pri RK ZSMS.

Poudarili so, da so učenci proti fo-
rumskemu delu, ter da morata dom-
ska skupnost in OO ZSMS delovati

skupno, saj se ukvaijata z istimi pro-
blemi. Prav tako pa bi bilo potrebno
veliko več sodelovanja med posa-
meznimi domovi pri reševaryu vseh
problemov, s katerimi se srečujejo,
pa naj bo to prehrana, interesne de-
javnosti, cene oskrbnin ali kaznova-
nje in nagrajevanje učencev.

Največjo pozornost pa so razprav-
ljalci namenili vprašanju ekonom-
skega položaja domov ter odnosov
med učenci in vzgojitelji. Pri pripra-
vi novih nonnativov za cene oskrb-
nin bi morali najti nove, dolgoročne
oblike financiranja v sodelovanju z
izobraževalno skupnostjo, komite-
jem za vzgojo in izobraževanje, zavo-
tlom za šolstvo in gospodarsko zbor-
nico. Interesne dejavnosti naj bi fi-
nancirali na podlagi svobodne me-
njave dela, za administrativne in teh-
nične delavce pa je potrebno zagoto-
viti sredstva iz drugih virov. Vzgoji-
telji v ljubljanskih domovih si na
primer prizadevajo, da bi izobraže-
valna skupnost tudi za tehnične de-
lavce v domovih namenila sredstva
v celoti, tako kot za srednje šole. Za-
vedati se namreč moramo dejstva,
na katerega je opozorila učenka iz
Doma srednjega usmerjenega izo-
braževanja Ivan Cankar, da bodo
ostajali domovi prazni, če ne bomo

pravočasno uredili ekonomskih pro-
Wemov, s katerimi še srečujemo.

Veliko razprave so namenili odno-
su učenec - vzgojitelj. Dejstvo je, da
Smo še vedno naredili premalo na
področju izobraževanja na višji in vi-
soki stopnji za vzgojitelje. Ta kon-
cept moramo sprotno dopolnjevati,
saj samo moderno zgrajeni in
opremljeni domovi niso dovolj. S
tem v zvezi je tudi nujno nameniti
večja sredstva za vzgojno delo, saj so
skupine 30 do 40 učencev odločno
prevelike za dobro delo. Zato mladi
podpirajo prizadevaiya strokovnega
aktiva vzgojiteljev, ki že nekaj let
zahteva oblikovanje manjših učnih
skupin, ki omogočajo tudi individu-
alno delo z mladimi. V okviru vpra-
šanj o odnosih v domovih so omenili
tudi različen kriterij nagrajevanja in
kaznovanja učencev, zato so sklenili,
da se pravilniki poenotijo v vseh do-
movih.

Sklepe, predloge in pobude, ki so
jih sprejeli na mladinski konferenci,
bodo posredovali na vse pristojne
organe ter na RK SZDL, in predla-
gali, da to problematiko čim prej
obravnavajo.
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